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Referat af møde i Studienævn for Tysk og Spansk  

Deltagere 
Moritz Schramm, Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Claudio Cifuentes-Aldunate, Fenja Mareike 
Dziedek, Natasha Sterup, Adna Dzafic, faglig vejleder Christoffer Kiilerich Jakobsen, studiesekretær Anne 
Traun Gruelund og studienævnssekretær Simon Hildebrand Hedegaard (referent) 
 
Natasha Sterup deltog i mødet fra kl. 14.00 
Claudio Cifuentes-Aldunate deltog i mødet fra kl. 14.05 
 
Afbud 
Studiesekretær Charlotte Astrup Granly 
Studiesekretær Heidi Brusgaard Madsen 
Studerende Camilla Lykke Foss 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Merit- og dispensationsansøgninger 
2a. Behandling af indkomne studenteransøgninger i SAGA. 
Se særskilt fortroligt referat. 
 
3. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
3a Studietid 
Studienævnet drøftede nøgletallene og tog dem til efterretning. 
Der er en god tendens for både BA- og KA-uddannelserne. 
 
Studienævnet drøftede hvad den positive tendens skyldes: 

• Speciale-workshops 
• Nøgletallene repræsenterer et øjebliksbillede, som man skal agere på i situationen.  

Det kan derfor være svært at sige præcist , hvilke tiltag, der fungerer og hvilke, der ikke gør. 
• Det sociale netværk er afgørende, da de ofte medfører gode studievaner og giver en 

fællesskabsfølelse og dermed et mål om at blive færdig på samme tid/i samme termin 
• Studiegrupperne viser deres styrke, et fælles projekt at blive færdig 
• Den lille studentermasse gør det sværere at gemme sig/at gå under radaren 

 
3b Frafald 
Studienævnet drøftede nøgletallene, der dog var uklare og svært gennemskuelige. 
Punktet udsættes til behandling på decembermødet. 
 
4. Sager til behandling: Eksamen 
4a Orientering om eksamensplan 
 

 Studienævn for: Tysk og Spansk 

 Dato: 19-11-2021 

 
Tidsrum: 13.00-15.00 
Lokale: Online 
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I forhold kandidatvalgfaget Kalter Krieg im Westlichen Ostseeraum har der været modstridende udmeldinger i 
forhold til afleveringsfrister for petitum og synopsis. Underviseren er blevet opfordret til at kommunikere 
klarere og orientere sig grundigere i sin egen fagbeskrivelse. 
 
Der var fra de studerendes side utilfredshed med eksamensplanen for kandidatstudiet, idet eksamenerne 
ligger meget tæt. Sekretariatet vil undersøge mulighederne for at skabe mere luft mellem de enkelte 
eksamener. 
 
Med de ovennævnte forbehold godkendte studienævnet eksamensplanen. 
 
4b Orientering om plagiatsager 
Studienævnet tog orienteringen til efterretning. 
 
5. Sager til behandling: Undervisning 
5a Orientering om undervisningsskemaer 
Der var generel tilfredshed med skemaerne. 
Studienævnet drøftede dog skemaplaceringen af den ekstra-curriculære aktivitet Werkstattsgespräche, der var 
skemalagt oveni anden obligatorisk undervisning. Studienævnet diskuterede de bagvedliggende 
prioriteringer for skemalægningen. 
 
Skemaerne godkendt med forbehold, og det ønske at Werkstattsgespräche ikke kolliderer med anden 
obligatorisk undervisning. 
 
6. Sager til behandling: Studieordninger 
6a Høring om Videnskabsteori I 
Studienævnet har fået dels en ny struktur samt en ny fagbeskrivelse for Videnskabsteori 1 i høring. 
Studienævnet for Tysk og Spansk skal forholde sig til følgende dele af udkastet: 

• Fagbeskrivelsen 
• Eksamensbestemmelser 
• Pensumomfang 
• Søjleopdeling 

 
Studienævnet drøftede udkastet. 
Studienævnet har ingen kommentarer i forhold til selve fagbeskrivelsen. 
I forhold til pensumomfanget, så ønsker studienævnet et pensum i omegnen af 400 ns, dog med det 
forbehold, at der bør tages højde for evt. pensum i e-læringsforløbet. 
 
I forhold til eksamensformer, så er studienævnet positivt stemt overfor muligheden, der indeholder formativ 
feedback. Studienævnet udtrykte stor interesse for denne models anderledes format. 
 
Studienævnet drøftede de forskellige modeller for søjleindplacering og er mest positivt stemt overfor 
mulighed 1 eller 2, da disse har de (relativt) mindste forelæsningshold. 
 
SHH forfatter svarudkast og rundsender til studienævnets godkendelse. 
Deadline: 30. november 2021. 
 
6b Status på studieordningsrevision 2022 
SHH refererede fra møde d. 11. november 2021 mellem studieleder, sekretærer og kontaktperson fra U&K 
omhandlende de kommende studieordningsrevisioner. 
 
Særlige opmærksomhedspunkter: 

• Det skal overvejes at gøre Tyskkurser tilgængelige for studerende fra andre Fakulteter 
• Der skal tilføjes bestemmelser for feedback i relevante fag 
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• Intern censur med 2 bedømmere på skriftlige opgaver bortfalder. 
Der kan dog dispenseres, hvilket kunne være relevant på tværfaglige kurser, hvor flere fagligheder 
er i spil 

• Man kan overveje allerede nu at følge ensretningen af sideantal på BA-projekter og specialer, der 
indføres med Vademecum 2023 

• Der er mulighed for yderligere møder mellem U&K og studieleder og sekretariat.  
Den kommende studieleder er orienteret om tilbuddet. 

 
7. Andre sager til behandling 
7a Økonomi 
 
Status på annuum er, at der er 16.500 kr. tilbage. 
 
8. Meddelelser 
8a Studienævnsformanden 
Moritz refererede kort fra formiddagens stormøde om Tyskstudiets fremtid, med deltagelse af prodekanen, 
institutlederne og fagkollegiet. På mødet var der særligt fokus på: 

• Profiludvikling 
• Synlighed 
• Tiltag for at øge optaget 

Alle var positivt stemt overfor ideerne for at udvikle Tyskstudiet i en mere aktuel, samtidsrelevant retning. 
 
8b Studieleder v. Spansk 
Ansøgning på vej til støtte om forfatterarrangement bortfalder og erstattes af en ansøgning om pizza til et 
julearrangement. 
 
8c De studerende 
Den faglige vejleder (Christoffer) orienterede kort om sine samtaler med de 1. årsstuderende. 
Christoffer har sendt en sammenfatning til Moritz. 
Dokumentet kan evt. drøftes på et kommende studienævnsmøde 
 
8d Studienævnssekretæren 
Intet 
 
8e Andre 
 
9. Eventuelt 
9a Eventuelt 
 
Mødet sluttede kl. 15.05. 
 
                     Moritz Schramm                                                       Simon Hildebrand Hedegaard 
                     Studienævnsformand                        //                          Studienævnssekretær                                                                                                                          
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